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STAROSTA
POWIATU NOWOMIEJSKIEGO

za pośrednictwem Przewodniczącego 
Rady Powiatu Nowomiejskiego

Dotyczy: Kosztów funkcjonowania jednostek podległych powiatowi 
nowomiejskiemu w związku z panującą pandemią koronawirusa.

Treść zapytania:

1. W jakiej wysokości Szpital Powiatowy w Nowym Mieście Lubawskim 
ponosi dodatkowe koszty związane z funkcjonowaniem w warunkach stanu 
epidemii?

2. Czy w związku z zaistniałą sytuacją epidemiologiczną, związaną z 
koronawirusem, Szpital Powiatowy w Nowym Mieście Lubawskim 
otrzymał dodatkowe środki z NFZ lub budżetu państwa na bieżące 
funkcjonowania jednostki. Jeśli tak to w jakiej wysokości?

3. Jakie dodatkowe koszty, w jakiej wysokości i z czym związane ponosi 
powiat nowomiejski i podległe mu jednostki organizacyjne w związku 
z ogłoszeniem stanu epidemicznego, a później stanu epidemii?

4. Czy powiat nowomiejski i podległe mu jednostki organizacyjne otrzymały 
dodatkowe środki z budżetu państwa na funkcjonowanie w warunkach 
stanu epidemii? Jeśli tak to w jakiej wysokości?



Uzasadnienie:

Wszyscy jesteśmy zaniepokojeni sytuacją związaną z panującą w Polsce 
pandemią koronawirusa. Powiat nowomiejski i podległe mu jednostki 
organizacyjne pracują w pełnej gotowości. Ponoszą one jednak dodatkowe, nie 
przewidziane wcześniej koszty, które obciążają, jak wszyscy wiemy skromny 
budżet powiatu nowomiejskiego.

Oczywistym, nie budzącym chyba żadnych wątpliwości, priorytetem jest 
zapewnienie bezpieczeństwa zdrowotnego wszystkim mieszkańcom naszego 
powiatu. Musi ono bezwzględnie być realizowane w pierwszej kolejności.

Rząd Rzeczypospolitej Polskiej bardzo chwali się wielością podejmowanych 
działań i uruchomieniem środków w wysokości ponad 212 mld zł w ramach tzw. 
„pięciu filarów tarczy anty kryzysowej” przeznaczonych na walkę ze skutkami 
wystąpienia pandemii koronawirusa w naszym kraju. Czy są to jednak faktyczne 
pieniądze przeznaczone na ochronę zdrowia i ratowanie gospodarki? Czy tylko 
wirtualny zabieg marketingowy w postaci np. gwarancji, które pozwolą na dalszy 
postępujący już od dawna proces wymuszonego zadłużania się samorządów? Czy 
działania rządu przełożą się jednak na dodatkowe wsparcie finansowe 
samorządów, które to ponoszą zwiększone, nieprzewidziane wydatki związane 
z nadzwyczajną sytuacją ogłoszonego stanu epidemii? To rząd odpowiedzialnie 
wprowadzając stan epidemii w całym kraju powinien w pełni zabezpieczyć 
pokrycie wszystkich dodatkowych kosztów funkcjonowania nie tylko tak 
zwanych szpitali jednoimiennych ale również wszystkich pozostałych szpitali, 
w tym powiatowych, sanepidu, policji, straży pożarnej itp. jednostek 
samorządowych.

Z uwagi na konieczność bieżącego monitorowania wydatków budżetowych, jako 
przewodniczący Komisji Budżetowej, wnoszę o przekazanie Radnym Powiatu 
Nowomiejskiego informacji zgodnie z wskazanymi wyżej pytaniami.

Forma udzielenia odpowiedzi: pisemnie na następnej sesji.


